



PRIORITIES COMMITTEE AGENDA

to be held on
Wednesday, October 12, 2005
at
7:00 p.m.

**Councillor
Frances Caldarelli
Chair**



**Councillor
André Rivest
Vice-Chair**



**THIRTY-FOURTH MEETING OF THE PRIORITIES COMMITTEE
TO BE HELD ON WEDNESDAY, OCTOBER 12, 2005 AT 7:00 P.M.
IN THE COUNCIL CHAMBER, TOM DAVIES SQUARE**

COUNCILLOR CALDARELLI, CHAIR

(PLEASE ENSURE CELL PHONES AND PAGERS ARE TURNED OFF)

The Council Chamber of Tom Davies Square is wheelchair accessible. Please speak to the City Clerk prior to the meeting if you require a hearing amplification device. Persons requiring assistance are requested to contact the City Clerk's Office at least 24 hours in advance of the meeting if special arrangements are required. Please call (705) 671-2489, extension 2471. Telecommunications Device for the Deaf (TTY) (705) 688-3919. Copies of Agendas can be viewed on the City's web site at www.greatersudbury.ca.

1. Declarations of Pecuniary Interest

***ANY ITEMS NOT DEALT WITH BY THE ADJOURNMENT HOUR OF
10:00 P.M. WILL BE CARRIED OVER TO THE OCTOBER 26, 2005
MEETING OF THE PRIORITIES COMMITTEE.***

PRESENTATIONS/DELEGATIONS**PAGE NO.**

2. Report dated 2005-10-07, with attachments, from the General Manager of Community Development regarding City of Greater Sudbury 2004 Children First Report Card. **1 - 7**

(ELECTRONIC PRESENTATION)(BOUND REPORT UNDER SEPARATE COVER)

- ▶ Martha Musico, Undergraduate Medical Education Coordinator, Northern Ontario School of Medicine
- ▶ Chantal Carre, Research Associate, Social Planning Council of Sudbury

(The City of Greater Sudbury 2004 Children First Report Card is the second reference document published by the Mayor and Council's Children First Roundtable Research Subcommittee. The Report Card is intended to measure progress in improving the status of children and also to assist in raising public awareness and understanding of the needs of children. It is hoped that Council and the community will find the document useful as a planning tool for making decisions about the allocation of funds and enhancing the well-being of children in the City of Greater Sudbury.)

3. Presentation from the Greater Sudbury Development Corporation regarding Economic Strategic Plan Update.

(ELECTRONIC PRESENTATION) (FOR INFORMATION ONLY)

- ▶ Doug Nadorozny, General Manager of Growth & Development
- ▶ Steve Irwin, Chair, Greater Sudbury Development Corporation

(The Greater Sudbury Development Corporation will provide an update on the Economic Strategic Plan which will include a review of projects, progress and accomplishments. A review of core economic development activities and 2006 project priorities will be presented to City Council.)

4. Report dated 2005-10-05 from the General Manager of Infrastructure & Emergency Services regarding Roads Needs Assessment Template. **8 - 10**

(ELECTRONIC PRESENTATION)

- ▶ Bob Falcioni, Director of Roads & Transportation

(The report will outline the process and results of our Roads Needs Assessment for setting capital road priorities. It will outline how Road Capital and Maintenance Budgets are allocated.)

RECOMMENDATION: THAT Council approve Overall Condition Index (OCI) rating system for the 2006 and beyond Capital Road Budget, all in accordance with the report and presentation from the General Manager of Infrastructure & Emergency Services dated October 5, 2005.

MANAGERS' REPORTS

PAGE NO.

5. Report dated 2005-10-05 from the Executive Director of Administrative Services regarding Governance.

11 - 12

(Priorities Committee - a Governance Discussion Paper was previously circulated) PLEASE BRING DOCUMENT TO THE MEETING

RECOMMENDATION: THAT the Priorities Committee adopt Option _____ from the options described between Pages 22 and 57 of the Report entitled "Priorities Committee: A Governance Discussion Paper".

REFERRED AND DEFERRED MATTERS

6. At the City Council meeting of 2005-09-29, the following motion was referred to the Priorities Committee:

As presented by Councillor Reynolds:

WHEREAS there is a widely-perceived need to streamline the City's Committee Structure;

AND WHEREAS the governance discussion paper prepared by Mr. Mowry mentions several times the need to look at our Committee Structure;

AND WHEREAS the Government of Ontario is currently working on democratic renewal for Ontario municipalities, particularly communities that have undergone amalgamation;

THEREFORE BE IT RESOLVED THAT the Council of the City of Greater Sudbury extend an invitation to Dr. Patrice Dutil, the Director of Research of the Institute of Public Administration to address our council to discuss the merits of performing an assessment of our Committee Structure as a joint pilot project of the Institute of Public Administration and the Province of Ontario, at no cost to the taxpayers of the City.

CORRESPONDENCE - INFORMATION ONLY

{NONE}

ADJOURNMENT (10:00 P.M.) (RESOLUTION PREPARED)

{MAJORITY REQUIRED TO PROCEED PAST 10:00 P.M.}

2005-10-07

**COUNCILLOR CALDARELLI
CHAIR**

**CORRIE-JO CAPORALE
COUNCIL SECRETARY**

PRIORITIES (34TH) (2005-10-12)

-III-

**DE LA TRENTE-QUATRIÈME RÉUNION DU COMITÉ DES PRIORITÉS
QUI DOIT AVOIR LIEU LE MERCREDI 12 OCTOBRE À 19 H
DANS LA SALLE DU CONSEIL, PLACE TOM DAVIES**

LA CONSEILLÈRE CALDARELLI, PRÉSIDENTE

**(VEUILLEZ ÉTEINDRE LES TÉLÉPHONES CELLULAIRES ET LES
TÉLÉAVERTISSEURS)**

La salle du Conseil de la Place Tom Davies est accessible en fauteuil roulant. Si vous désirez obtenir un appareil auditif, veuillez communiquer avec le greffier municipal, avant la réunion. Les personnes qui prévoient avoir besoin d'aide doivent s'adresser au bureau du greffier municipal au moins 24 heures avant la réunion aux fins de dispositions spéciales. Veuillez composer le (705) 671-2489, poste 2471; appareils de télécommunications pour les malentendants (ATS) (705) 688-3919. Vous pouvez consulter l'ordre du jour au site Web de la Ville à l'adresse www.grandsudbury.ca.

1. Déclarations d'intérêt pécuniaire

**TOUTE QUESTION N'AYANT PAS ÉTÉ RÉGLÉE AVANT L'HEURE DE
CLÔTURE DE 22 H SERA REPORTÉE À LA RÉUNION DU 26
OCTOBRE 2005 DU COMITÉ DES PRIORITÉS.**

2. Rapport daté du 5 octobre 2005, accompagné de pièces jointes, de la directrice générale des Services de développement communautaire au sujet du « bulletin » des Enfants avant tout de la Ville du Grand Sudbury en 2004 **1 - 7**
(PRÉSENTATION ÉLECTRONIQUE) (RAPPORT RELIÉ SOUS PLI SÉPARÉ)

- ▶ Martha Musico, coordonnatrice de l'enseignement médical universitaire, École de médecine du Nord-Ontario
- ▶ Chantal Carre, associée en recherche, Conseil de planification sociale de Sudbury

(Le « bulletin » des Enfants avant tout 2004 de la Ville du Grand Sudbury est le deuxième document de référence par le Sous-comité des recherches de la Table ronde du maire et du Conseil Les Enfants avant tout. Le « bulletin » a pour but de mesurer les progrès accomplis en vue d'améliorer la situation des enfants et aussi d'aider à sensibiliser le public au sujet des besoins des enfants. On espère que le Conseil et la collectivité trouvera le document utile en tant qu'outil de planification afin de prendre des décisions au sujet de l'attribution des fonds et de l'amélioration du mieux-être des enfants dans la Ville du Grand Sudbury.)

3. Présentation de la Société de développement du Grand Sudbury au sujet d'un compte rendu sur le Plan stratégique économique
(PRÉSENTATION ÉLECTRONIQUE) (À TITRE DE RENSEIGNEMENT SEULEMENT)

- ▶ Doug Nadorozny, directeur général des Services de la croissance et du développement
- ▶ Steve Irwin, président de la Société de développement du Grand Sudbury

(La Société de développement du Grand Sudbury fera un compte rendu sur le Plan stratégique économique qui comprendra un survol des projets, des progrès et des réalisations. Un aperçu des activités de développement économique de base et des priorités en matière de projets en 2006 sera présenté au Conseil municipal.)

4. Rapport daté du 25 octobre 2005 du directeur général des Services d'urgence et d'infrastructure au sujet d'un gabarit d'évaluation des besoins routiers **8 - 10**
(PRÉSENTATION ÉLECTRONIQUE)

- ▶ Bob Falcioni, directeur des Routes et des Transports

(Ce rapport décrira brièvement la démarche et les résultats de notre évaluation des besoins routiers afin d'établir des priorités d'immobilisations. Il décrira l'attribution des budgets d'immobilisations et d'entretien des routes.)

RECOMMANDATION : QUE le Conseil approuve le système de classement Indice d'état global (IEG) pour le Budget d'immobilisations routières 2006 et après, le tout conformément au rapport et à la présentation du directeur général des Services d'urgence et d'infrastructure datés du 5 octobre 2005

5. Rapport daté du 5 octobre 2005 de la directrice des Services exécutive au sujet de la gouvernance

11 - 12

RECOMMANDATION : QUE le Comité des priorités adopte l'option _____ tirée des options décrites dans les pages 22 à 57 du rapport intitulé *Priorities Committee: A Governance Discussion Paper* (comité des priorités : document de travail sur la gouvernance).

QUESTIONS REPORTÉES ET QUESTIONS RENVOYÉES

6. Lors de la réunion du Conseil municipal tenue le 29 septembre 2005, la motion suivante a été renvoyée au Comité des priorités :

Présentée par la conseillère Reynolds

ATTENDU QU'IL y a un besoin perçu par bon nombre de personnes de rationaliser la structure des comités de la Ville;

ATTENDU QUE le document de travail sur la gouvernance rédigée par M. Mowry mentionne à plusieurs reprises le besoin d'examiner notre structure de comités;

ATTENDU QUE le gouvernement de l'Ontario travaille à l'heure actuelle au renouveau démocratique des municipalités de l'Ontario, en particulier les collectivités qui ont subi la fusion;

IL EST RÉSOLU QUE le Conseil de la Ville du Grand Sudbury lance l'invitation à M. Patrice Dutil, directeur de recherche à l'Institut d'administration publique afin d'expliquer au Conseil les mérites d'une évaluation de notre structure des comités comme projet pilote de l'Institut d'administration publique et de la province de l'Ontario, sans frais pour les contribuables de la Ville.

CORRESPONDANCE À TITRE DE RENSEIGNEMENTS SEULEMENT

{AUCUNE}

LEVÉE DE LA SÉANCE À 22 H (RÉSOLUTION PRÉPARÉE)

{LA MAJORITÉ EST REQUISE POUR POURSUIVRE LA RÉUNION APRÈS 22 H.}

LE 7 OCTOBRE 2005

**LA CONSEILLÈRE CALDARELLI,
PRÉSIDENTE**

**CORRIE-JO CAPORALE,
SECRÉTAIRE DU CONSEIL**